
   
[7/5/2025] 

10-dages forespørgsel vedrørende mobilitetsløsninger omkring 

Lystrupvej, Hedevej mm. 
 

Vigtigheden af trygge og sikre trafikale forhold for beboerne i Aarhus prioriteres højt. 

 

Derfor er vi bekymrede over den kraftige stigning i tung- og almindelig trafik på Hedevej, 

Lystrupvej, Arresøvej, Engsøvej, Hørgaardsvej m.m, som skaber utryghed og forringede forhold for 

bl.a. bløde trafikanter og husejere. 

Nu kommer der endnu flere boliger i området. 

I forbindelse med trafikafviklingen, er der blev lovet en redegørelse og forslag til løsning af flere 

omgange i flere år. 

Nu er det blevet skudt frem i tiden igen, igen. 

 

Det er en situation der kræver handling. 

 

Udfordringer: 

- Hedevej: Beboere i området oplever stigende støj, vibrationer i deres boliger, trafikalt kaos 

og en forringet sikkerhed, der dagligt benytter vejen. 

- Lystrupvej: Trafikafvikling er støjende og kaotisk 

- Viengevej: Mangler at blive fuldt ud aktiveret 

- Arresøvej/Engsøvej: Vejene fremstår i håbløs stand, parkering er ikke løst, svært at flette ud 

i trafikken 

- Hørgaardsvej: Manglende cykelstier 

- Torsøvej: Manglende elevator og sammenhæng i området 

 

Spørgsmål: 

1. Hvad er status på trafikafvikling og fredeliggørelse af Lystrupvej? 

2. Arbejdes der konkret med fredeliggørelsen herunder - ensretning, gennemkørsel forbudt for 

tung trafik, forhindring af gennemkørsel osv. - af Hedevej? 

3. Har forvaltningen sikret, at GPS-anvisningen ikke leder uvedkommende og tung trafik ind 

på Hedevej på diverse platforme? 



4. Hvordan løses trafikken med tilførelse af yderligere 200-300 boliger i området? 

5. Hvornår bliver cykelstien på Hørgaardsvej etableret? 

6. Hvornår kan elevatoren benyttes på Torsøvej? 

7. Hvor længe har processen om at finde løsninger været undervejs, og kan der evt. skrues op 

for tempoet i implementeringen af løsningerne?  

 

Med venlig hilsen 

Steffen Wich (S) 

Jesper Kjeldsen (S) 

 


